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PROTOKÓŁ NR LXV/22 
z LXV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Gryfinie 

w dniu 15 grudnia 2022 r. 
 
Sesja rozpoczęła się o godz. 14.00 i trwała do godz. 15.00. 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
1. Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino Paweł Nikitiński 
2. Sekretarz Miasta i Gminy Gryfino Ewa Sznajder 
3. Skarbnik Miasta i Gminy Gryfino Beata Blejsz   
4. Radca prawny Tomasz Uldynowicz. 
 
Ad. I. Sprawy regulaminowe 
- otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Gryfinie Rafał Guga. Przywitał 
radnych Rady Miejskiej w Gryfinie, burmistrza, zastępców burmistrza, skarbnik, sekretarz, 
radcę prawnego, pracowników urzędu oraz mieszkańców gminy Gryfino oglądających 
transmisję sesji. Przewodniczący Rady Miejskiej na podstawie listy obecności stwierdził 
kworum. Na stan rady 21 osób w posiedzeniu uczestniczyło 18 radnych. 
Listy obecności radnych na sesji stanowią załączniki nr 1-2.  
 
Rada uczciła minutą ciszy śmierć radnego II kadencji Eugeniusza Janczyńskiego.   
 
Przewodniczący odczytał wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino o zwołanie sesji 
w dniu 15 grudnia 2022 r., który stanowi załącznik nr 3. 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 4. 
 
Ad. II. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
Gryfino na 2022 rok - DRUK nr 1/LXV. 
Przewodniczący Rady odczytał autopoprawkę do projektu uchwały.  
 
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Otwieram dyskusję w tym punkcie, kto z państwa chciałby zabrać głos? 
Marek Sanecki (Radny) 
Nie mogę zawieźć moich kolegów radnych Zenona Trzepacza i Tomasza Namiecińskiego, 
którzy specjalnie, żeby mnie wysłuchać przyszli na sesję, w związku z tym zabieram głos 
w tej sprawie. Co prawda teraz mamy omawiać druk nr 1, ale połączę omawianie tych 
druków obydwu nr 1 i nr 2 w 1 całość, bo w druku nr 2 jest zapisane, że mamy zmienić 
uchwałę zgodnie z załącznikiem 3 i 4 tak jakby to była 1 uchwała, a skoro jest druk nr 2 to 
załącznik w druku nr 2 powinny być numerowane nr 1 i nr 2, a nie 3 i 4 chyba, bo nie ma 1 
i 2, bo 1 i 2 jest w druku nr 1, ale pani skarbnik być może zechce odpowiedzieć. Ale tak czy 
inaczej muszę powiedzieć, że paru kwestii nie rozumiem, nawet dzwoniłem do pani 
skarbnik i próbowałem się pewnych rzeczy dowiedzieć i powiem tak, mam wrażenie, 
że wiem, o co chodzi pani skarbnik, ale nie podzielam tego poglądu albo czegoś 
nie zrozumiałem. W ogóle muszę wyrazić zdumienie, że żeby podjąć te uchwały to została 
zwołana sesja nadzwyczajna.  
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Panie burmistrzu, ale prosiłbym, żeby zapisać się do głosu. 
Marek Sanecki (Radny) 
Ja nie wiem, kiedy ja o tym decydowałem, ale skoro było to w programie sesji planowanej 
na 22 grudnia to chyba ja nie podejmowałem, nie przypominam sobie żadnych działań, 
żeby tą sprawę przyspieszyć, ale powiem jeszcze co mnie dziwi. W tym projekcie uchwały 
nr 2 są zmiany w budżecie m.in. mojego ulubionego Ośrodka Sportu i Rekreacji. Tu muszę 
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powiedzieć tak, że ja bym chciał dzisiaj akurat bronić tego Ośrodka Sportu i Rekreacji, 
bo jeżeli mają być z tego budżetu zdjęte pieniądze w wysokości 107 000 zł, w związku z tym, 
że nie pozyskają odpowiednich dochodów. A równocześnie wiemy, że jest to skutek tego, 
że mieszkali tam obywatele Ukrainy i jakby to powiedzieć, ten ośrodek pracował na rzecz 
tych mieszkańców, ponosił koszty itd. I my mówimy teraz tak naprawdę - nie wykonaliście 
dochodów, zdejmujemy co prawda, ale też w konsekwencji nie będzie mogli zrealizować 
wydatków. No i powiem tak, tłumaczenie pani skarbnik jest takie, że to jest jeden budżet, 
my dostaliśmy te pieniądze, OSiR to wykonał itd. Dla mnie to jest trochę dziwne, bo 
to wprowadza pewnego rodzaju bałagan taki bym powiedział rachunkowy w moim 
rozumieniu. Bo były ponoszone jakieś koszty, a dochodów z tego tytułu nie ma, dla mnie 
to jest niezrozumiałe, ale jeszcze, żeby nie być takim, jakby to powiedzieć, czepialskim 
to powiem tak, gmina w dziale 754 w rozdziale 75495 w § 2100 pomoc Ukrainie 
na zakwaterowanie, całodzienne żywienie zbiorowe, o których mowa w § 12 pkt 1 i 2 ustawy 
o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 
państwa otrzymała 524 281 i teraz tak, wykonywał to wszystko Ośrodek Sportu i Rekreacji, 
no chyba że nie, ale proszę zwrócić uwagę, ja nie wiem ile tam, że tak powiem, wykonywał 
ten OSiR ale jest jakiś dział, rozdział, paragraf, jest jakaś kwota, komu zdejmujemy, wiemy, 
że tam wykonywał itd. powstaje pewnego rodzaju bałagan. Wydaje mi się, że to powinno 
być przypisane do tych jednostek, które wykonywały te zadania i wtedy byłaby jasność. Ale 
w każdym razie to budzi moją wątpliwość. Ale też jeszcze jakby pani wytłumaczyła 
o co chodzi z tym, że to musi się odbyć na sesji nadzwyczajnej, bo gdyby to sobie omówili 
na komisjach to nie byłoby problemu, przyszedłbym, zagłosował i po temacie, dziękuję. 
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Dziękuję, o głos poprosił pan burmistrz Paweł Nikitiński, proszę bardzo. 
Paweł Nikitiński (Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy) 
Co do spraw szczegółowych budżetowych to poproszę, żeby pani skarbnik mnie uzupełniła, 
natomiast ponieważ pan radny Sanecki tak stawia sprawę, czuje się w obowiązku kilka 
kwestii wyjaśnić. Pieniądze, które pozyskiwaliśmy na obecność uchodźców w naszych 
zasobach dotyczyła w istocie 4 lokalizacji: remizy strażackiej w Sobieradzu, świetlicy 
wiejskiej w Wełtyniu, świetlicy wiejskiej w Krzypnicy oraz w Ośrodku Sportu i Rekreacji w 
Gryfinie. I teraz proszę państwa przez czas ustawowy wszyscy ci uchodźcy, którzy mieli taki 
status byli zaopatrywani przez państwo polskie w kwoty, które są wszystkim powszechnie 
znane i w przypadku 3 tych lokalizacji było to 40 zł, w przypadku Ośrodka Sportu i 
Rekreacji w Gryfinie dla części świadczonych tam przez nas usług na rzecz uchodźców ta 
kwota była przez wojewodę podwyższona do, jeśli dobrze pamiętam, 70 zł. Po tym, kiedy 
ustał czas pomocy państwa w tym zakresie, bo ustał po 120 dniach, stanęliśmy przed 
wyborem, co z Ukraińcami, którzy nie znaleźli zakwaterowania w innych miejscach począć, 
czyli czy być bezdusznymi ludźmi, którzy powiedzą kończy się okres pomocowy, 
dziękujemy, do widzenia, czy też podejmować kroki wyprzedzające i przygotowywać ich do 
funkcjonowania. W tzw. międzyczasie część uchodźców najpierw z remizy w Sobieradzu, 
potem w świetlicy w Krzypnicy i na końcu świetlicy w Wełtyniu wróciło na Ukrainę, część 
pozostała w Ośrodku Sportu i Rekreacji i dzisiaj ponosi koszty swojego pobytu na 
poziomie, na który je stać, co wynika z kolei z naszych analiz, wywiadów środowiskowych. 
Natomiast oczywiście poproszę panią skarbnik, żeby już czysto merytorycznie 
wypowiedziała się co do kwestii budżetowych. Natomiast tu nie ma żadnej szczególnej 
legendy, panie radny, nie ma szczególnej legendy w tej historii, jest raczej porządkowanie 
sytuacji. Zresztą nie chcę wchodzić też w szczegóły, co do rodzaju kosztów, które były 
ponoszone, bo wiadomo, że my byliśmy zobowiązani do wykonania 2 czynności wobec 
uchodźców, zapewnienia im zakwaterowania i zapewnienia im wyżywienia, natomiast 
powiedzmy koszty były też i inne, nie będę w tej chwili wchodził w szczegóły. Reasumując, 
ja odczytuję tą zmianę jako zwykłą zmianę czyszczącą stan, w którym się znajdujemy, nic 
więcej. Natomiast to, co próbował pan zasugerować nie ma rzeczywistości w ogóle 
pokrycia, dziękuję. 
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Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Dziękuję, pani skarbnik Beata Blejsz, proszę bardzo.  
Beata Blejsz (Skarbnik Miasta i Gminy) 
Dziękuję panie przewodniczący, może odpowiem od początku, dlaczego zaproponowaliśmy 
państwu, żebyśmy zwołali sesję nadzwyczajną, dlatego że dostaliśmy od wojewody środki 
na dodatek węglowy, który jest wypłacany i jak wiecie państwo, niektórzy mieszkańcy 
czekają na jego wypłatę, a nie mieliśmy środków od wojewody. Projekt tej uchwały został 
przygotowany na sesję nadzwyczajną dlatego, że burmistrz nie ma stosownego 
upoważnienia, które jak państwo pamiętacie, był taki projekt przygotowany i państwo 
mieliście wątpliwości czy burmistrz powinien mieć takie upoważnienie. Ja tłumaczyłam 
wtedy, że to są środki z funduszu pomocy, to są tylko i wyłącznie pieniądze, które 
dostajemy od wojewody, jednak zrozumienia z państwa strony nie było i tego 
upoważnienia nie ma, dlatego zwołaliśmy sesję nadzwyczajną. Dlaczego został wycofany 
ten druk nr 3, który teraz jest drukiem nr 2 do tego porządku obrad? Dlatego, że załączniki 
się zmieniły, załącznik nr 3 i nr 4, dlatego że tam wcześniej były załączniki, które nie miały 
w sobie tych wartości, które są teraz w tym projekcie nr 1. To jest odnośnie tego projektu 
nr 1, jeżeli mówimy o projekcie nr 2, bo pan zapytał o te 107 000 odnośnie OSiR, nie 
wykonamy dochodów szanowni państwo, wszyscy wiemy dlaczego, bo mamy część osób 
z Ukrainy, które przebywają na terenie ośrodka, a osoby te po prostu nie płacą. Dostaliśmy 
za ich pobyt rekompensatę, tak jak burmistrz Nikitiński powiedział 40 zł, w niektórych 
przypadkach to było 70 zł, więc zrobiliśmy taką korektę, która ma na celu zmniejszenie 
wydatków o 107 000 zł, te, które tak jak rozmawialiśmy przez telefon z panem 
przewodniczącym, mówiłam, dostaliśmy je od wojewody, zostały wprowadzone na 
odpowiednie paragrafy do Ośrodka Sportu i Rekreacji, jednocześnie uwolniły nam nasze 
środki i pomniejszymy dochody, czyli wpływów z tego tytułu nie osiągnęliśmy. To jest 
czyszcząca sprawa, także chyba na ten moment wszystko odpowiedziałam. 
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Dziękuję bardzo, następnie o głos poprosił pan przewodniczący Marek Sanecki, proszę 
bardzo. 
Marek Sanecki (Radny) 
Nie wiem, co pan burmistrz mówił, że ja coś próbuje sugerować, bo ja nic nie próbowałem 
sugerować, ja próbowałem pytać i się dowiedzieć. Ja rozumiem, umiem czytać, że gmina 
pokrywała jakieś inne wydatki, Ja widzę, że one są tutaj opisane, że były koszty nadania 
numeru PESEL, nieodpłatne wykonanie fotografii i inne, ja to rozumiem. Ale ja nic nie 
sugerowałem, ja tylko pytam, bo jak czegoś nie rozumiem, to chcę pytać i oczekuję 
odpowiedzi, dziękuję. 
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Dziękuję, czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Proszę bardzo, pani 
przewodnicząca Elżbieta Kasprzyk. 
Elżbieta Kasprzyk (Radna) 
Ja chcę podziękować, panie burmistrzu, za zwołanie sesji nadzwyczajnej, bo wiele 
mieszkańców naszej gminy dopytuje o środki na węgiel, także dobrze, że jest szybka 
reakcja i w sytuacji, kiedy otrzymaliśmy takie środki, że możemy wypłacać tym 
mieszkańcom, którzy złożyli wnioski, a po prostu czekają na pieniądze. Dziękuję bardzo. 
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Dziękuję, o głos poprosił pan radny Tomasz Namieciński. 
Tomasz Namieciński (Radny) 
Ja mam pytanie do druku nr 2, mamy tutaj w pkt 9 zabezpieczenie środków w związku z 
udzieleniem dotacji celowej na zakup pojazdu do działań ochotniczych straży pożarnych 
Raffer w Gryfinie, zwiększenie wydatków 85 000 zł, jeżeli można było wyjaśnić, o co chodzi 
w tym punkcie, dziękuję. Rozumiem, że tu chodzi o jakiś zakup samochodu, bo z tego, co 
wiem, to samochód się zepsuł i rozumiem, że to są środki, tak czy nie? 
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
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Pan burmistrz Paweł Nikitiński.  
Paweł Nikitiński (Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy) 
Tak, panie przewodniczący, potwierdzam to, co pan przed chwilą powiedział, są to środki, 
które przeznaczamy na zakup pojazdu dla jednostki, ten, z którego korzystała do tej pory 
nie daje już cienia gwarancji na bezpieczne użytkowanie i też nie możemy jako gmina 
sobie na taki stan pozwolić. 
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Dziękuję, czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę szanowni państwo. 
Zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania.  
 
Przewodniczący Rady Rafał Guga poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Gryfino na 2022 rok wraz 
z autopoprawką. 
Odczytał kolejno nazwiska radnych. Wyczytani radni głosowali ustnie, wypowiadając 
formułę  „za”, „przeciw” lub „wstrzymuję się”. Przewodniczący odnotował na wykazie 
sposób oddania głosu. 
W wyniku imiennego głosowania na stan Rady 21 osób i obecnych na sesji 18 radnych za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych, przy braku głosów przeciwnych 
i 4 wstrzymujących się. Przewodniczący odczytał wyniki głosowania i stwierdził, że uchwała 
została podjęta. 
Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
UCHWAŁA NR LXV/453/22 stanowi załącznik nr 6. 
 
Ad. III. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
Gryfino na 2022 rok - DRUK nr 2/LXV. 
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Proszę bardzo, otwieram dyskusję w tym punkcie, kto z państwa chciałby zabrać głos? Nie 
widzę, szanowni państwo, zamykam dyskusję i przystępujemy do głosowania. 
 
Przewodniczący Rady Rafał Guga poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Gryfino na 2022 rok. 
Odczytał kolejno nazwiska radnych. Wyczytani radni głosowali ustnie, wypowiadając 
formułę  „za”, „przeciw” lub „wstrzymuję się”. Przewodniczący odnotował na wykazie 
sposób oddania głosu. 
W wyniku imiennego głosowania na stan Rady 21 osób i obecnych na sesji 18 radnych za 
przyjęciem projektu uchwały głosowało 11 radnych, przy braku głosów przeciwnych 
i 7 wstrzymujących się. Przewodniczący odczytał wyniki głosowania i stwierdził, że uchwała 
została podjęta. 
Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
UCHWAŁA NR LXV/454/22 stanowi załącznik nr 8. 
 
Ad. III. Wolne wnioski i informacje.  
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Kto z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, szanowni państwo, pozwólcie, że kilka 
informacji ja przekażę. Przypominam, że tak jak na ostatnich kilku sesjach, do dnia 
dzisiejszego nie wpłynął projekt uchwały regulujący wynagrodzenie pana burmistrza, 
oczekuje ciągle na taki projekt. W uzupełnieniu wiadomości z początku sesji, jeżeli ktoś z 
państwa wybiera się jutro na uroczystości pogrzebowe pana radnego Eugeniusza 
Janczyńskiego proszę, żeby taki fakt przekazał paniom w BOR. Wpłynęło pismo Naczelnego 
Sądu Administracyjnego na ręce pana mecenasa Tomasza Uldynowicza, który jest 
pełnomocnikiem Rady Miejskiej w Gryfinie. Naczelny Sąd Administracyjny Wydział III Izby 
Finansowej informuje, że sprawa dotycząca skargi kasacyjnej Rady Miejskiej w Gryfinie 
od wyroku WSA w Szczecinie z dnia 27 kwietnia 2022 roku w sprawie ze skargi Marii Piznal 
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i Bożeny Górak na uchwałę Rady Miejskiej w Gryfinie z dnia 5 listopada 2022 roku nr 
XXVI/223/20 w przedmiocie skargi na uchwałę rady miejskiej w sprawie opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi została skierowana do rozpoznania na 
posiedzeniu niejawnym. 
Szanowni państwo, rada miejska, państwo radni, otrzymaliśmy życzenia spokojnych świąt 
Bożego Narodzenia i szczęśliwego Nowego Roku od Stowarzyszenia na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych Most Koło nr 1 w Gryfinie oraz Stowarzyszenia Nasz Wirów.  
Marek Sanecki (Radny) 
Akurat tak się złożyło, że otworzyłem sobie pocztę internetową i widzę tutaj informację, że 
oferują mi 6 miesięcy gratis za korzystanie z takiego systemu obsługi rady miejskiej i tak 
sobie pomyślałem, że 6 miesięcy tak pół żartem pół serio powiem tak, dlaczego u nas nie 
ma tego systemu obsługi rady elektronicznego? Mieliśmy ten system, wszystko jest, czy nie 
można tego naprawić albo wypracować innego systemu? Oszczędności? Powiem tak, już 
bardzo długo nie działa ten system, przez to tracimy dużo czasu, nie jest to czytelne, jest 
XXI wiek, to chyba nie są jakieś porażające pieniądze, ja pani prześlę tego tego maila. 
Mówienie teraz, że teraz jest kryzys itd. to jest trochę, jakby to powiedzieć, niewłaściwe, bo 
my tego systemu już nie mamy, nie wiem, przed covidem, to już chyba ponad rok czy 2 lata, 
Nie możemy udawać, że jesteśmy taką wiochą, której nie stać na system obsługi rady 
elektroniczy, dziękuję. 
Zenon Trzepacz (Radny) 
O głos poprosił pan radny Zenon Trzepacz. 
Zenon Trzepacz (Radny) 
Szanowni państwo, pan przewodniczący mnie zaskoczył, że tracimy dużo czasu, a jakby pan 
tak ten swój czas policzył, w którym przez swoje wystąpienia zmusza pan nas do tego, 
żebyśmy tracili ten bardzo cenny czas to wynik by był zupełnie inny. Panie przewodniczący, 
ja jeszcze jedno, miałem tego tematu nie poruszać, ale w związku z tym, że pan odczytał 
o tej skardze kasacyjnej, ja gdzieś czytałem, ktoś mi przysłał jakiegoś maila, odnośnie tych 
skarg na studium. No i tam niektórzy radni byli bardzo mocno tyrani w pismach różnych, że 
są kłamcy, coś takiego było i my z panem przewodniczącym Marcinem Parą jesteśmy 
bardzo ambitni, sami sobie wymierzyliśmy karę, pan Marcin 4 przysiady zrobił, ja 5 
i chciałbym, żeby również upubliczniać wyroki z tym związane, bo byliśmy bardzo niektórzy 
mocno poniewierrani za to, że zachowaliśmy się tak przy uchwalaniu studium, a nie 
inaczej, więc ja bym był bardziej konsekwentny tutaj, żeby jednak taka informacja też 
docierała do szerokiego gremium, dziękuję. 
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Dziękuję to ja może szybko odpowiem, że ja odczytuję wszystko, co jest do mnie 
dostarczone, chyba że czasami proszę państwa, jak już za długo sesja trwa, że do 
zapoznania się w Biurze Obsługi Rady, więc jeżeli takich rzeczy nie odczytałem, to 
najprawdopodobniej po prostu nie miałem. Druga sprawa, jeżeli chodzi o to, co powiedział 
pan przewodniczący Marek Sanecki i jakby próba powiedzenia, że pan Marek Sanecki za 
dużo mówi i to dłużej trwa, ale nie możemy ograniczać wolności wypowiedzi, a system do 
głosowania jest ważny, bo to tak naprawdę wiele problemów także chociażby w mojej 
osobie, ale w tym temacie sądzę pan burmistrz Paweł Nikitiński chciałby zabrać głos, 
proszę bardzo. 
Paweł Nikitiński (Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy) 
(...). 
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Dziękuję, o głos poprosił pan przewodniczący Marek Sanecki. 
Marek Sanecki (Radny) 
Bardzo mnie ucieszył pan burmistrz, że zadeklarował, że bez agresji, bez jakichś takich 
złośliwości będzie się wypowiadał, to mnie bardzo cieszy. Ja to nawet powiem więcej, że 
jak się spieramy, to róbmy to tak trochę z uśmiechem na twarzy bo przecież możemy się 
spierać i powinniśmy się spierać, bo ze sporów, jeżeli to są spory merytoryczne, to może 



 6 

być tylko i wyłącznie sama korzyść. Rzeczywiście warto skorzystać z tego, żeby o 
wynagrodzeniu burmistrza porozmawiać podczas braku jego obecności, ale powiem tak, w 
ostatnich czasach takie mam wrażenie, że to nie jest problem. No właśnie chciałem się 
zapytać, czemu nie ma burmistrza, bo ja jestem zawsze zmartwiony jak burmistrza nie ma, 
nie możemy w obecności burmistrza rozmawiać o sprawach gminy. To jest bym powiedział 
niezmiernie ważna sprawa, żeby burmistrz w naszych spotkaniach uczestniczył, bo jeżeli 
mówicie, że dostaliście 3 czarne polewki, nie wiem, ile ich tam było, nie wiem, które 
zaliczacie, których nie zaliczacie w każdym razie wydaje mi się właśnie, to wynika z tego, że 
nie ma ze strony władzy wykonawczej woli do porozumienia, ja to tak postrzegam, jeżeli 
jest tak, że o coś ja np. pytam, nie dostaję odpowiedzi, to powiem tak, to zostaję ze 
świadomością, że coś jest robione inaczej niż ja uważam, że powinno być robione. I jeżeli 
ktoś nie podejmuje nawet próby, że tak powiem, odpowiedzi, to stąd są te czarne polewki, 
co prawda to nie ja daję te polewki tylko cała rada, ale widać chyba więcej osób jest 
nieuatysfakcjonowanych. Idą święta, to myślę, że to będzie czas dobry na refleksję. I dzięki 
tej refleksji nowy rok możemy rozpocząć jako nowe otwarcie i będzie po prostu cudowniej 
i wspaniale. A jeżeli chodzi o to zaproszenie na sobotę, to nie będę mógł z tego skorzystać, 
bo wtedy mam akurat urodziny i będę w inny sposób świętował, dziękuję. 
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Dziękuję, o głos poprosił pan radny Zenon Trzepacz, proszę bardzo. 
Zenon Trzepacz (Radny) 
Ja też mam taki apel do pana przewodniczącego, żebyśmy się spięli, żebyśmy ten problem, 
tą sytuację z panem burmistrzem rozstrzygnęli jeszcze w tym roku, a pan przewodniczący 
ma dużą moc. Ja powiem z historii, mieliśmy problem ze ś.p. panem burmistrzem Piłatem, 
był na długotrwałym chorobowym. Ja jak byłem przewodniczącym rady, mobilizowałem go, 
żeby poszedł, zrobił badania, bo tak kodeks pracy przewiduje. Pan burmistrz, zrobił 
wszystko, żeby nie pójść. No to napisaliśmy pismo o zawieszeniu w czynnościach pana 
burmistrza i na drugi dzień już pan burmistrz wszystkie papiery zrobił, także panie 
przewodniczący, przewodniczący może dużo naprawdę, z tego co ja wiem, co ja pamiętam, 
dziękuję. 
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Dziękuję, może dużo, ale niestety nie wszystko, mam tę moc to mi się to kojarzy bardziej z 
bajką dla dzieci, natomiast ja takich super mocy u siebie nie widzę, staram się działać na 
podstawie przepisów prawa, chociaż tutaj padło wiele nieprawdziwych w ostatnim czasie 
rzeczy. Natomiast szanowni państwo, różne przepisy obowiązują, obowiązuje także taka 
ustawa, która nazywa się ustawą o pracownikach samorządowych (Dz.U. z 2022 roku poz. 
530 tekst jednolity) i tam w art. 8 jest wyraźnie zapisane: czynności z zakresu prawa pracy 
wobec wójta. Ust. 1 pracodawcą wójta jest urząd gminy, nie przewodniczący, tylko urząd 
gminy. Ust. 2 czynności z zakresu prawa pracy wobec wójta, burmistrza, prezydenta miasta 
związane z nawiązywaniem i rozwiązaniem stosunku pracy wykonuje przewodniczący rady 
gminy, tylko z nawiązywaniem i rozwiązywaniem stosunku pracy, a pozostałe czynności 
wyznaczona przez wójta, burmistrza, prezydenta miasta osoba zastępująca lub sekretarz 
gminy, z tym że wynagrodzenie wójta ustala rada gminy w drodze uchwały. Tu nigdzie nie 
jest napisane, że przewodniczący jest zobowiązany do takich czynności, skoro rada miejska 
w drodze uchwały, to mamy też zapisane w u.s.g. kto jest wnioskodawcą, kto może być 
wnioskodawcą projektu uchwały, może być klub radnych, może być grupa radnych, mogą 
być mieszkańcy, a najczęściej projekty uchwał przedstawia burmistrz. Także szanowni 
państwo, dlatego w związku z tym poprosiłem. Ja mam ograniczone możliwości chociażby 
uzasadnienia, wskazania źródła finansowania itd. stąd proszę już od kilku sesji w ramach 
przepisów, które obowiązują o przedstawienie takiego projektu i rada gminy spełni swój 
obowiązek i ustali wynagrodzenie pana burmistrza, głosując uchwałę. Proszę bardzo, pan 
burmistrz Paweł Nikitiński. 
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Paweł Nikitiński (Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy) 
Panie przewodniczący, żebyśmy się dobrze zrozumieli, składam określoną propozycję, 
propozycję pewnego ładu korporacyjnego, który stworzylibyśmy w gminie Gryfino, tak się 
szczęśliwie składa, że dzisiaj burmistrza nie ma, podaję też argumenty dla których w moim 
przekonaniu tak się powinno dziać w przypadku każdych następnych przewodniczących 
rady i burmistrzów. Stworzenie takiej dobrej praktyki jest jakimś dorobkiem samorządu. 
Jakie są zalety tego modelu? Takie, że osoba, którą ta uchwała dotyczy nie jest 
projektodawcą tej uchwały. Ja uważam, że bez względu w którym miejscu bym się 
znajdował życzyłbym sobie, żeby tak właśnie było. Ja nie czynie panu uwag, składam 
propozycję, bo tam jest jeszcze w przepisach jedna ważna okoliczność i proponuję aby pan 
rozważył, żeby z niej skorzystać. Przewodniczący rady w czynnościach, które są związane z 
wykonywaniem przez niego tej funkcji jest zwierzchnikiem służbowym określonym 
pracowników. Rozumiejąc to ostatnie zastrzeżenie, które pan poczynił jestem do pana 
dyspozycji.  
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Dziękuję za tą życzliwą propozycję, ja też się życzliwie do niej odniosę, na ostatniej sesji 
cytowałem właśnie ten przepis, mówiłem o tym, że nie tyle jestem zwierzchnikiem, 
co mogę wydawać polecenia służbowe, dokładnie i powołałem się na ten przepis, prosząc 
o to, żeby taki projekt został przedstawiony na poprzedniej sesji, to w wolnych wnioskach. 
I dlatego oczekuję, że taki projekt będzie przedstawiony. Szanowni państwo, chodzi też 
o to, że ja nie chciałbym, żebyśmy doprowadzili do sytuacji, że przedstawiam projekt, który 
będzie nie satysfakcjonował np. pana burmistrza, takiej sytuacji też chciałbym uniknąć. 
Stąd moja propozycja, żeby taki projekt był przedstawiony i wtedy bez żadnych problemów 
ja go poddaję pod głosowanie, głosuje rada miejska, ustala, nie chciałbym później zarzuty, 
bo sami słyszymy tutaj, o wszystko radni otrzymują zarzuty, że mają złą wolę w różnych 
dziedzinach. Nie chciałbym później usłyszeć, że ja złośliwie działałem i ustaliłem, nie wiem, 
za niską albo za wysoką pensję, bo to różnie może być, dlatego oczekuję w ramach tej 
dyspozycji o wydawaniu poleceń służbowych na przedstawienie projektu uchwały i ja jako 
przewodniczący oczywiście dalej przeprowadzę tą uchwałę, wszystko, co jest potrzebne 
w swoim obowiązku spełnię. Proszę bardzo, pan przewodniczący Marek Sanecki. 
Marek Sanecki (Radny) 
Sprawa tego wynagrodzenia to już jest naprawdę zdumiewająca. Wiadomym jest, że każdy 
radny gdzieś pracuje, ma swoje obowiązki zawodowe, rodzinne i rzeczywiście mogłoby być 
tak, że czy grupa radnych podjęłaby inicjatywę uchwałodawczą, przewodniczący rady itd. 
No ale z tego, co zacytował te przepisy prawa obowiązujące przewodniczący rady miejskiej, 
jasno wynika, że to powinien zrobić urząd. Wg mnie wynika, mamy w takim układzie pat, 
ale tak czy inaczej, proszę posłuchać do końca. Burmistrz wielokrotnie mówił tak, że rada 
może podjąć inicjatywy uchwałodawcze w zakresie podjęcia uchwały śmieciowej, 
komunikacyjnej itd. Ja bym powiedział, oczywiście, mogłoby też tak być, ja bym na to 
poszedł, ale to trzeba w takim układzie zmienić strukturę wynagradzania, mam na myśli 
urzędników, którzy są od jakiejś konkretnej roboty, biorą za to w czasie swojej pracy 
pieniądze i mają wykonywać swoje obowiązki. Rada nie jest od tego. Ale proszę zwrócić 
uwagę, że jak jest coś złego, no to rada, jak była uchwała... ale proszę posłuchać do końca. 
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Szanowni państwo, proszę nie przeszkadzać, panie przewodniczący, proszę. 
Marek Sanecki (Radny) 
Jak były złe opinie na temat tej uchwały w śmieciowej to pojawiły się z urzędu głosy, to 
rada uchwaliła, to wina rady, a jak teraz burmistrz lata po różnych spotkaniach to mówi 
tak: ja załatwiłem darmowy transport. Ale powiem tak, nawet burmistrz nie był 
pomysłodawcą tego i on załatwił, nie, to rada załatwiła, burmistrz trzykrotnie wycofywał 
projekty uchwał z sesji, nie dał radnym tego wcześniej zatwierdzić. I teraz panie 
burmistrzu, pan się dziwi, że takie rzeczy dziwne się dzieją, nie może być tak i na pewno 
nie będzie tak, że wy nie zmienicie swojego podejścia, będziecie próbowali z radą, że tak 
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powiem robić rozgrywki, ale równocześnie będzie oczekiwali tego, że rada będzie 
spolegliwa. Akurat tak się w tej radzie złożyło, że są takie osoby, które mają własne zdanie 
i tyle i to jest bardzo dobrze, że taka rada jest, bo taka rada daje szansę na to, że gmina 
będzie funkcjonowała lepiej, gdybyście wcześniej radę słuchali, a nie brnęli pod prąd to 
my dzisiaj bylibyśmy w lepszej sytuacji budżetowej i Gryfino byłoby lepszą gminą niż jest, 
także no sorry, że to powiem, chyba grzecznie powiedziałem tak przed świętami, dziękuję. 
Rafał Guga (Przewodniczący Rady Miejskiej) 
Dziękuję, szanowni państwo, żeby zakończyć temat tak jak powiedziałem, oczekuję 
projektu uchwały i jeżeli ten projekt wpłynie jeszcze przed sesją 22 to ja oczywiście będę 
go wprowadzał za zgodą rady do porządku obrad. Ja nie lubię wydawać takich dyspozycji, 
natomiast powołałem się na ten przepis o wydawaniu poleceń służbowych, ponieważ też 
chciałbym już tą sprawę zakończyć, bo ona też uważam, że niepotrzebnie ciąży. Szanowni 
państwo, czy ktoś z państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Jeżeli nie to jak skończę, jeżeli 
państwo pozwolą, przypominam o terminach komisji. Równocześnie chciałem państwu 
zakomunikować, że na Komisję Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Aktywności Gospodarczej 
we wtorek zaprosiłem pana sołtysa Czepina, żeby przyszedł i przekazał opinię swoją 
i mieszkańców dotyczącą tych projektów kasyn. Chciałbym, żeby to było w zgodzie z wolą 
także mieszkańców. Tak mi się wydaje, że pan sołtys będzie miał ten głos dosyć ważny, ale 
też stwierdziłem, że radni będą bardzo mocno uwzględniali głos sołtysa i mieszkańców. 
Szanowni państwo, przypominam, że LXIV sesja Rady Miejskiej w Gryfinie odbędzie się 
22 grudnia 2022 roku o godzinie 10.00 czyli za tydzień. Niniejszym, szanowni państwo, 
zamykam LXV nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w Gryfinie w dniu 15 grudnia 2022 roku, 
dziękuję bardzo. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Guga 
zamknął obrady LXV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Gryfinie. 
 
Integralną część protokołu stanowią załączniki: 
1. Listy obecności radnych – załączniki nr 1-2  
2. Wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Gryfino o zwołanie LXIV nadzwyczajnej sesji -  

załącznik nr 3. 
3. Porządek obrad sesji – załącznik nr 4. 

Imienny wykaz głosowań radnych za przyjęciem projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu gminy Gryfino na 2022 rok - DRUK nr 1/LXV - załącznik 
nr 5 

4. UCHWAŁA NR LXV/453/22 - załącznik nr 6. 
Imienny wykaz głosowań radnych za przyjęciem projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu gminy Gryfino na 2022 rok - DRUK nr 1/LXV - załącznik 
nr 7. 

5. UCHWAŁA NR LXV/454/22 - załącznik nr 8. 
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